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PROJEKT PROTOKOŁU NR 12/2022 

z posiedzenia L sesji Rady Gminy Sośno z dnia 5 grudnia 2022 roku 

PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno Krystyna Wąsik otworzyła jubileuszową 50–tą sesję 

rady gminy. Pani Krystyna Wąsik powitała radnych gminy, wójta gminy, panią skarbnik 

gminy, sekretarza gminy oraz sołtysów poszczególnych jednostek pomocniczych gminy. 

2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca rady gminy poinformowała, że kworum zostało osiągnięte, przy którym 

może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy Sośno. Obecnych było 13 radnych 

(nieobecni radni: Marzena Górska oraz Mariusz Kuszewski). Przewodnicząca rady gminy 

stwierdziła prawomocność obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji. 

Protokoły z obrad poprzednich sesji, które miały miejsce w dniach 27 października 2022 

roku oraz 9 listopada 2022 roku, zostały przyjęte pozytywnie jednogłośnie przez 13 radnych. 

4. Informacja z pracy komisji stałych w okresie między sesjami. 

W miesiącu listopadzie 2022 roku odbyły się dwa wspólne posiedzenia komisji rady 

gminy. W dniu 28 listopada 2022 roku Komisja Rewizyjna obradowała wspólnie z Komisją 

Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu. Informację z pracy tych komisji przedstawił radny 

Mirosław Dominiak. Natomiast z informacją odnośnie pracy Komisji Finansów, 

Planowania, Budżetu i Spraw Socjalnych, która dzień później (29 listopada 2022 roku) 

odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Przeciwpożarowej, zapoznała radna Marta Matuszak. Spotkania wspólnych komisji rady 

gminy miały miejsce w sali narad Urzędu Gminy Sośno. 
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5. Informacja o działaniach Wójta Gminy Sośno oraz o realizacji zgłoszonych 

interpelacji i wniosków podczas posiedzenia poprzedniej sesji, jak również w okresie 

międzysesyjnym. 

Wójt Gminy Sośno Leszek Stroiński omówił zakres podejmowanych przez niego działań 

w okresie międzysesyjnym oraz o sposobie realizacji interpelacji i zapytań zgłaszanych 

w okresie międzysesyjnym, jak również o sposobie realizacji wniosków formalnych 

złożonych podczas posiedzeń komisji Rady Gminy Sośno. 

Radny Witold Steckiewicz w nawiązaniu do przedstawionej przez wójta informacji 

dotyczącej zakresu jego działań w okresie międzysesyjnym pytał wójta czy już nastąpiła 

sprzedaż węgla po preferencyjnej cenie. Poza tym prosił wójta o podanie do publicznej 

wiadomości w jakich godzinach działa oświetlenie uliczne.  

Wójt gminy potwierdził radnemu Witoldowi Steckiewiczowi, że ruszyła już sprzedaż węgla 

po preferencyjnej cenie dla naszych mieszkańców. Następnie poinformował, że oświetlenie 

uliczne załącza się o zmierzchu i gaśnie o godzinie 23:00. Natomiast rano lampy włączają 

się o godzinie 5:00 i świecą do godziny 7:15. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Za pośrednictwem przewodniczącej rady gminy nie złożono do wójta żadnych 

interpelacji i zapytań. 

7. Informacja Wójta Gminy Sośno o przygotowaniu gminy do sezonu zimowego. 

Wójt Gminy Sośno wspomniał, iż gmina ma zabezpieczone środki na zakup i transport 

mieszaniny piasku z solą do posypywania chodników. Nadmienił również, iż do końca 2022 

roku, a także w 2023 roku usługi odśnieżania dróg gminnych świadczyć będzie firma 

DRWAL Grzegorz i Andrzej Belter z Sępólna Krajeńskiego. 

Wójt gminy dodał, iż zakres usługi odśnieżania obejmuje 119,5 km dróg gminnych 

w zakresie likwidacji zalegającego śniegu z dróg i zatok drogowych, prowadzenia akcji 

zimowej w dzień i w nocy, podczas dni roboczych i świąt, w różnych warunkach 

atmosferycznych. Odśnieżanie prowadzone będzie racjonalnie, na bieżąco, do wysokości 

przeznaczonych na ten cel środków finansowych i zapasów. 
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8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) „Pomnika Wdzięczności” w Sośnie 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

b) wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Sośno na 

lata 2022–2027 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

c) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

d) przyjęcia programu współpracy Gminy Sośno z organizacjami pozarządowymi na 

2023 rok 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 
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e) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych na dowożenie dzieci do 

szkół dla samorządowego zakładu budżetowego 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

f) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych na koszenie zieleni dla 

samorządowego zakładu budżetowego 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

g) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Sośno 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części obrębu ewidencyjnego Wielowicz, gmina Sośno 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 
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i) przystąpienia do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla terenów w obrębie Mierucin oraz części terenów w obrębie Skoraczewo, Wąwelno, 

Jaszkowo, gmina Sośno 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

j) zmian w budżecie gminy na 2022 rok 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Sośno Piotr Dobrzański. 

Głosowanie zakończono wynikiem: przyjęto 

Podsumowanie: 

ZA – 13 radnych; 

PRZECIW – 0 radnych; 

WSTRZYMAŁO SIĘ – 0 radnych. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

W trakcie realizacji przedmiotowego punktu obrad sesji przewodnicząca rady 

w pierwszej kolejności udzieliła głosu radnemu Stanisławowi Gackowskiemu, który odniósł 

się do sprawy dotyczącej utrzymania zieleni w sołectwie Sośno. Radny wyjaśnił, że jako 

sołtys wsi Sośno kosi trawę we własnym zakresie lub przy pomocy mieszkańców. Dodał, iż 

nigdy nie prosił wójta gminy o dodatkowe środki finansowe na koszenie trawy. 

Z wypowiedzi radnego wynika, iż jeżeli w przyszłości nastąpi podział terenów, 

z wyszczególnieniem, które tereny utrzymywać ma zakład budżetowy i sołectwo Sośno, nie 

widzi przeciwwskazań, aby takowe przedsięwzięcie realizować w ramach funduszu 

sołeckiego sołectwa Sośno. 

Następnie radny Dawid Szwajca pytał wójta gminy o termin realizacji przebudowy 

i rozbudowy budynku sali wiejskiej w Jaszkowie.  

Natomiast radny Józef Opas poruszył temat związany ze szkodami wyrządzanymi przez 

bobry wnioskując do wójta gminy o wystąpienie do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy z wnioskiem w sprawie rozwiązania niniejszego problemu. 

W przekonaniu radnego rozmiar zniszczeń w sołectwie Skoraczewo osiągnął już poziom 

naruszający równowagę środowiska.  

Z kolei radny Witold Steckiewicz uzupełniając wypowiedź radnego Józefa Opas 

wnioskował do wójta gminy o wystąpienie z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji Ochrony 
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Środowiska w Bydgoszczy celem zabezpieczenia przez instytucję środków na utrzymanie 

cieków wodnych, które niszczone są przez bobry. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania zgłoszone podczas obrad. 

Wójt gminy odpowiadając radnym na zadane pytania poinformował radnego Stanisława 

Gackowskiego, aby sprawy związanej z utrzymaniem zieleni w Sośnie (w ramach funduszu 

sołeckiego) nie odbierał jako zarzut w jego stronę. Wójt wyjaśnił radnemu, iż podczas 

posiedzenia prezydium rady padły sugestie ze strony radnych, aby mieszkańcy Sośna we 

własnym zakresie dbali o zieleń w swoim sołectwie, tak jak jest czynione w pozostałych 

jednostkach pomocniczych naszej gminy. Wójt gminy zaproponował radnemu Stanisławowi 

Gackowskiemu, będącemu jednocześnie sołtysem wsi Sośno, spotkanie (na wiosnę 2023 

roku), celem wyznaczenia terenów zielonych, za które odpowiedzialne będzie sołectwo 

Sośno (od 2024 roku).  

Następnie wójt gminy poinformował radnego Dawida Szwajcę, że inwestycja 

polegająca na przebudowie i rozbudowie sali wiejskiej w Jaszkowie zostanie zrealizowana 

do końca czerwca 2024 roku.  

W nawiązaniu do tematu dotyczącego szkód wyrządzanych przez bobry wójt gminy 

zapewnił radnych, iż zostaną podjęte kroki zmierzające do rozwiązania niniejszego 

problemu. Wójt dodał, iż gmina Sośno mogłaby wspólnie z powiatem sępoleńskim 

i pozostałymi gminami należącymi do powiatu wystąpić z wnioskiem do Generalnej 

Dyrekcji Ochrony Środowiska w Bydgoszczy o zabezpieczenie przez instytucję środków na 

utrzymanie cieków wodnych, które niszczone są przez bobry. Wójt gminy zapewnił radnych, 

iż poruszy ten temat na najbliższym posiedzeniu Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. 

Informacyjnie wójt gminy przypomniał sołtysom o naradzie z ich udziałem 

zaplanowanej na dzień 13 grudnia 2022 roku (godzina 12:00) w sali wiejskiej 

w Wielowiczu.  

Wójt gminy dodał również, iż niewykluczone, że w najbliższym czasie na konto naszej 

gminy wpłyną kolejne środki z przeznaczeniem na wypłatę dodatku węglowego. Z tego 

względu konieczne będzie zwołanie 51. sesji Rady Gminy Sośno. Wszystko zależy od tego, 

kiedy na konto gminy wpłynie kolejna transza pieniędzy z przeznaczeniem na wypłatę 

przedmiotowego dodatku. 

Na sam koniec radni pytali wójta gminy dodatkowo o koszty transportu (dowozu 

z Sępólna Krajeńskiego) węgla kupowanego przez mieszkańców po preferencyjnej cenie 

oraz czy istnieje możliwość wykręcenia żarówek w co drugiej lampie ulicznej. 
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Wójt gminy poinformował, iż prawdopodobnie opłata za transport węgla z Sępólna 

Krajeńskiego wynosi 3,50 za 1 km. Natomiast w odniesieniu do pytania dotyczącego 

oświetlenia ulicznego wójt wyjaśnił, iż wykręcanie żarówek w co drugiej lampie ulicznej 

nie będzie korzystne finansowo dla naszej gminy. 

11. Zakończenie obrad. 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodnicząca rady gminy zamknęła 

posiedzenie jubileuszowej 50–tej sesji. Podczas grudniowej sesji (zaplanowanej według 

rocznego planu rady) pod głosowanie poddane zostaną m.in. plan pracy Rady Gminy Sośno 

na 2023 rok oraz projekty uchwał w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 

– 2029, jak również budżetu gminy na 2023 rok. 

  Integralną część niniejszego protokołu stanowi nagranie obrazu wraz z dźwiękiem, które 

opublikowane jest na serwisie internetowym pod adresem: 

https://portal.posiedzenia.pl/Sosno oraz zabezpieczone zostało na zewnętrznym nośniku 

danych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Sośno 

Krystyna Wąsik 

Protokolant: Agnieszka Daniluk 


